
 
PROTOKÓŁ NR XXXIV/2022 

z XXXIV sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 28 grudnia 2022 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1153, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Górska Paula 
4. Kadłubowski Marek - spóźniony 
5. Krasnodębska-Bobel Honorata 
6. Krasowski Tadeusz 
7. Matysiak Adam Wiesław 
8. Moczulska Elżbieta 
9. Płonowska Grażyna 
10. Półtorak Mariusz 
11. Rułka Franciszek 
12. Sierocki Witold Antoni 
13. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Szpakowski Józef 
2. Wysocki Paweł 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy    
4. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
5. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
6. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 
7. Weronika Sztejniec  Kier. Ref. RO 
8. Łukasz Twarowski  Adwokat 
9. Krzysztof Grajewski  Mecenas 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXXIV sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XXXIV 
sesję Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy 
stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 12 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
   Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji     
w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIII sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Brańsk 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Brańsk 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Brańsk na 2023r. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk na 2023 rok 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk na 2023r. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2023 – 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2023-2033 

14. 1. przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem 
14. 2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
14. 3. przedstawienie opinii komisji stałych Rady 
14. 4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 
14. 5. dyskusja nad projektem uchwały 
14. 6. głosowanie uchwały  
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2023 rok 
15. 1. przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
15. 2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej 
15. 3. przedstawienie opinii komisji stałych Rady 
15. 4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 
15. 5. dyskusję nad projektem uchwały budżetowej 
15. 6. głosowanie uchwały budżetowej 
16.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia I zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 
17. Interpelacje i wnioski radnych 
18. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 
19. Sprawy bieżące 
20. Zamknięcie obrad  



 
O godz. 1006 na salę obrad wszedł spóźniony Radny Pan Marek Kadłubowski, od tej chwili 
na stan 15 radnych, na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXXIII sesji Rady Gminy 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXXIII sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXXIII sesji Rady Gminy Brańsk.  
Rada Gminy w obecności 13 radnych biorących udział w głosowaniu głosami: 13-„za”„             
„głosów przeciw”- 0  i „głosów wstrzymujących” – 0,  protokół przyjęła. 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
 
Do informacji Wójta zapytań nie zgłoszono. 
 
 
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 54/2022 z dnia 19 grudnia 2022r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku: 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że  dnia 28 listopada 2022r. do Urzędu Gminy 
Brańsk wpłynęła skarga  na działalność Kierownika GOPS w przedmiocie „dopuszczenia 
do działania w sprawie, pracownika socjalnego (...), wyłączonej z mocy prawa,  
nienależytym wykonywaniu zadań przez pracowników GOPS w Brańsku poprzez 
naruszenie praworządności (przepisów prawa) oraz interesów Stron postępowania” 

Dnia 30 listopada 2022r. skarga wpłynęła do Rady Gminy, którą Przewodnicząca Rady 
przekazała do Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk w celu 
przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i wypracowania stanowiska Rady Gminy. 

Na posiedzeniu w dniu 13 grudnia 2022r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji w toku 
rozpatrywania skargi zapoznała się ze skargą, przepisami prawa badanej materii oraz 
wyjaśnieniami Kierownika GOPS złożonymi w formie pisemnej i uznała skargę                          
za bezzasadną co wyraziła  w projekcie uchwały.   
   Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie 
internetowej gminy w zakładce SESJE RADY GMINY,  wobec tego otworzyła dyskusję: 
 
Wniosków i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym Przewodnicząca 
Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: " nad projektem uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej          
w Brańsku”. 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 2) 



 
Uchwała Nr XXXIV/267/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Brańsku stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Brańsk: 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że dnia 7 grudnia 2022r. do Urzędu Gminy 

Brańsk wpłynęła skarga  na działalność Wójta Gminy Brańsk w przedmiocie niewykonania 

przez Wójta  czynności nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do 

danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

Dnia 8 grudnia 2022r. skarga wpłynęła do Rady Gminy, którą Przewodnicząca Rady 

przekazała do Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk w celu 

przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i wypracowania stanowiska Rady Gminy. 

W toku rozpatrywania skargi Komisja Skarg Wniosków i Petycji zapoznała się ze skargą, 

przepisami prawa badanej materii oraz  wyjaśnieniami  Wójta Gminy Brańsk złożonymi 

w formie pisemnej i uznała skargę za bezzasadną, co wyraziła w projekcie uchwały.   

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie 
internetowej gminy w zakładce SESJE RADY GMINY,  wobec tego otworzyła dyskusję: 
 
Wniosków i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym Przewodnicząca 
Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie:  " nad projektem uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk”:  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 
PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 3) 
 
   Uchwała Nr XXXIV/268/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 7 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Brańsk: 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że dnia 13 grudnia 2022r. do Przewodniczącej 

Rady Gminy Brańsk wpłynęła skarga  na działalność Wójta Gminy Brańsk w przedmiocie 

zaniedbań obowiązków i zadań związanych z zapewnieniem opieki bezdomnym 

zwierzętom oraz ich wyłapywania. 

Dnia 14 grudnia 2022r. Przewodnicząca Rady przekazała skargę do Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk w celu przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego i wypracowania stanowiska Rady Gminy. 

W toku rozpatrywania skargi Komisja Skarg Wniosków i Petycji zapoznała się ze skargą, 

przepisami prawa badanej materii oraz  wyjaśnieniami  Wójta Gminy Brańsk złożonymi 

w formie pisemnej i uznała skargę za bezzasadną, co wyraziła w projekcie uchwały.   



Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie 

internetowej gminy w zakładce SESJE RADY GMINY,  wobec tego otworzyła dyskusję: 

O godz. 1021 na salę obrad wszedł  Redaktor K. P. 

   Głos zabrał  radny Pan Marek Kadłubowski, który odniósł się do artykułu na stronie 
internetowej, w którym w niekorzystnym świetle przedstawiono gminę oraz Wójta odnośnie 
bezdomnych psów na jednej z posesji w gminie, będących również przedmiotem skargi. 
Nadmienił, że to co radni usłyszeli na posiedzeniu Komisji Rady a to, co zostało 
przedstawione w artykule, to są dwa różne poglądy, spojrzenia na zaistniałą sytuację,             
w związku z tym zaapelował o ponowne przeanalizowanie sprawy. 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zapytał, kto jest właścicielem 
działki na której znajdują się psy? 
 
   Na pytanie radnego odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta,                 
iż właścicielem działki jest skarżący.  
 
    Wobec zaistniałej sytuacji, głos zabrał adwokat Pan Łukasz Twarowski, odniósł się do 
wspomnianego wcześniej artykułu, który w Jego ocenie napisano bez próby weryfikacji 
faktów, rozmowy z drugą stroną i wysłuchania argumentów, które są przedstawiane na sesji.  
   Zaznaczył, że z prawa prasowego wynika obowiązek weryfikacji informacji, które się 
publikuje. Wezwał też autora artykułu do jego sprostowania lub wycofania a jeżeli tego nie 
uczyni, gmina wystąpi z wnioskiem o jego sprostowanie.  
   Następnie (nie odnosząc się bezpośrednio do projektu uchwały w sprawie rozpatrywanej 
skargi) wyjaśnił,  co uważa się za gospodarstwo rolne. Podkreślił, że jeżeli przejmuje się 
gospodarstwo, to w całości, w tym nieruchomość, budynki, maszyny a także inwentarz żywy. 
Dalej podał przykład: „Jeżeli jest właściciel gospodarstwa, który danym majątkiem 
dysponuje, tak jak było przedstawione na Komisji, również wyprzedaje np. inwentarz żywy   
i  pewnej część  inwentarza żywego uważa się właścicielem, to jak może mówić co do  
dalszej części inwentarza, że właścicielem nie jest”. Podkreślił również, że „zwierzę nie jest 
rzeczą” natomiast w „obrocie” tak się to traktuje.  
   Wracając do tematu skargi powiedział, że jeżeli jest właściciel gospodarstwa i wpływa  
skarga na działanie Wójta Gminy  a dotyczy rzekomo bezdomnych psów, to trzeba jasno 
powiedzieć, że w tej sytuacji „bezdomnych psów” nie ma. Chyba, że (i nad tym trzeba się 
zastanowić, rozważyć), te zwierzęta zostały przez właściciela, (który napisał skargę                   
i prawdopodobnie był inicjatorem artykułu), porzucone. 
   Sięgając do ustawy o ochronie zwierząt,  adwokat przytoczył treść art. 6 ust. 2 pkt 11 
ustawy: Cyt. „art. 6 ust. 2. pkt 11 Przez znęcanie się nad zwierzętami należy rozumieć 
zadawanie albo świadome dopuszczanie do zadawania bólu lub cierpień,                                       
a w szczególności: porzucanie zwierzęcia, a w szczególności psa lub kota, przez właściciela 
bądź przez inną osobę, pod której opieką zwierzę pozostaje”,  podkreślił, że w zapisie 
ustawy jest  alternatywa: zwierzę porzucone przez właściciela lub inną  osobę, pod której 
opieką zwierzę pozostaje.  
Dalej m.in. powiedział – „W omawianym przypadku wiemy, że zwierzęta pozostawały pod 
opieką innej osoby, a kto inny był właścicielem i ten właściciel dalej jest. Obecna sytuacja 
nie wpisuje się w przyjęty przez Radę Gminy „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 2022” ponieważ 
mamy tutaj „ewentualne” porzucenie zwierzęcia”. 
 Następnie wyjaśnił, co dzieje się w takiej sytuacji, o ile taka sytuacja ma miejsce – „ jeżeli 
Wójt  jako organ wykonawczy gminy uzyska informację (na chwilę obecną takiej nie uzyskał) 
od Policji, straży gminnej, lekarza weterynarii lub upoważnionego przedstawiciela 
organizacji społecznej, której statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, że                
np.: zwierzę jest  porzucone, zaniedbane, że ktoś się nad zwierzęciem znęca, to Wójt może 



wydać decyzję administracyjną  o odebraniu zwierzęcia i ewentualne umieszczenie                 
w schronisku” Być może taką decyzję należałoby wydać. Jednakże na chwilę obecną takiej 
informacji gmina nie posiada poza informacją prasową, czy skargą  właściciela zwierząt.  
Może należałoby, aby ktoś z pośród mieszkańców, czy Państwa radnych do takich instytucji 
się zwrócił, ponieważ są takie Fundacje ochrony zwierząt, Towarzystwo opieki nad 
zwierzętami, nie musi być to od razu schronisko. Jeżeli jest właściciel, który zwierzę porzucił, 
(na którego nieruchomości są zwierzęta na łańcuchu), pisze skargi, to uważa, że Wójt lub  
pracownik urzędu pojedzie i z Jego nieruchomości takie zwierzę odbierze?”  
 
W tym miejscu adwokat wskazał działanie jakie powinno w tej sytuacji nastąpić: 

1) zawiadomienie Fundacji, Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami, może lokalnej 
instytucji - lekarza weterynarii, która podejmie działania, że taka sytuacja ma miejsce 

2) musi wpłynąć do gminy oficjalna informacja z takiej jednostki 
3) po otrzymaniu oficjalnej informacji, gmina rozważy wydanie decyzji o odebraniu tych 

zwierząt 
tylko to nie rozwiązuje problemu, bo gmina, co może zrobić, to umieścić zwierzęta                     
w schronisku a nie jest to idealne rozwiązanie, gmina nie ma innego manewru działania, 
chyba że znajdą się ludzie, którzy psy przygarną. 
 
   W tym czasie na sesję przybył  ks. dr Andrzej Ulaczyk Dziekan Brański, którego 
Przewodnicząca Rady Gminy serdecznie powitała a następnie zaproponowała przerwę, 
natomiast adwokat oraz redaktor oraz radni opowiedzieli się za dokończeniem omawianego 
wątku.  
 
   W toczącej się dyskusji nastąpiła wymiana zdań między adwokatem, wójtem                            
a redaktorem, którzy przedstawili swoje stanowiska w nawiązaniu do opublikowanego 
artykułu. 
 
   Adwokat dalej podkreślał, że w omawianej sprawie zwierzęta nie są bezpańskie, z ustawy 
o ochronie zwierząt wynika tryb,  jaki gmina może w takiej sytuacji uruchomić. Odniósł się 
do „bierności gminy” opisanej w artykule. Ponownie też przedstawił tryb postępowania 
gminy, jaki może wdrożyć po uzyskaniu oficjalnego zawiadomienia od  jednej z instytucji  
wcześniej wskazanej zajmującej się ochroną zwierząt, (na zgłoszenie kogokolwiek nawet 
redaktora). Zapewnił, że gmina taki tryb chce wdrożyć i dobrze, że taka dyskusja powstała, 
ponieważ   (i tutaj zgodził się z redaktorem), że wszystkim zebranym na sesji, zależy na tym, 
aby jak najszybciej zaistniały problem rozwiązać dla dobra zwierząt. Zwrócił się z apelem     
o zgłoszenie problemu do odpowiednich instytucji a gmina zadziała natychmiast.  
Nadmienił, że rozpatrując skargę należy mieć na uwadze jak ta sytuacja wygląda. 
 
  Redaktor sprostował informację  adwokata, że to nie właściciel zwrócił się o interwencję 
tylko mieszkańcy posesji położonej naprzeciwko, którzy od miesiąca przy bierności gminy 
muszą dokarmiać te zwierzęta, zajmować się czymś, co nie jest ich obowiązkiem.  W tym 
miejscu zwrócił uwagę, że ze strony gminy powinno być większe zainteresowanie losem 
psów a chociażby Wójt, który (po drodze mija nieruchomość) mógłby zajechać i chociaż 
podrzucić karmę, nawet jeżeli prowadzony jest spór z właścicielem.  Zapewnił, że publikując 
artykuł nie miał na celu obrażania, atakowania kogokolwiek, jedynie zwrócenie uwagi na 
problem i podjęcie działań przez gminę. 
 
   Radna Pani Anna Żero powiedziała, że jej zdaniem mieszkańcy wsi powinni w pierwszej 
kolejności interweniować u właściciela nieruchomości,  na której znajdują się psy. Z nim 
porozumieć się w sprawie pozytywnego załatwienia tej sprawy i zabezpieczenia psów             
a dopiero w dalszej kolejności zwracać się do urzędu gminy.   
 



   Wiceprzewodniczący Pan Marek Brzozowski podsumował, że dobrze, się stało, iż dzisiaj 
na sesji jest taka dyskusja a  redaktor mógł poznać stanowisko gminy i od strony prawnej 
jak to wszystko wygląda. Zapewnił, że wszystkim zależy na tym, aby tą sprawę rozwiązać.  
 
   Redaktor w nawiązaniu do artykułu powiedział, że artykuł został napisany może nie tak 
jak zebrani chcieliby, ale starał się być obiektywny przedstawiając, co właściciel napisał do 
gminy, jaką otrzymał odpowiedź z urzędu, co pokazali mieszkańcy wsi, a druga część 
artykułu miała być po dzisiejszej sesji, tylko nie rozumie dlaczego „po drodze” nastąpił atak 
na Jego osobę przez sympatyka władz gminy.  
 
   Przewodnicząca Rady Gminy podsumowując dyskusję podziękowała za powstanie tego 
artykułu, bo sprawa bezdomnych psów jest sprawą trudną i nie dotyczy tylko tej gminy, że 
wyjaśniono, iż Gmina stara się pomagać mieszkańcom, ale też musi zachować czujność        
i robić to zgodnie z przepisami.  
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                 
i zarządziła głosowanie:  " nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Brańsk, uznając ją za bezzasadną ”:  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 10, 
PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 4) 
 
   Uchwała Nr XXXIV/269/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 8 do 
oryginału protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła przerwę w obradach. 
Przerwa trwała w godz. 1050 - 1124 

Ad. 9  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 
przebiegu pojazdu 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” następnie  otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 

   Wobec braku pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu” 

 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 

Uchwała Nr XXXIV/270/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r określenia 
stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

 
Ad. 10  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. natomiast w związku ze spływającymi środkami finansowymi na wypłatę 
dodatku węglowego, na pomoc  obywatelom Ukrainy, fakturami i koniecznymi 



przesunięciami w rozdziałach i paragrafach, Wójt Gminy wprowadził autopoprawki, które 
zostały ujęte w projekcie uchwały, którą radni otrzymali w dniu wczorajszym 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r łącznie z wprowadzonymi 
autopoprawkami: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 6) 
 
   Uchwała Nr XXXIV/271/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

Ad. 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk na 2023r. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt  uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce SESJE 
RADY GMINY,  w związku z tym otworzyła dyskusję 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk na 2023r.: 
 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 7) 

   Uchwała Nr XXXIV/272/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk na 2023r. 

stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 
 

Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk na 2023 rok 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt  uchwały radni otrzymali wraz                           
z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce SESJE 
RADY GMINY,  w związku z tym otworzyła dyskusję 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk na 2023 
rok: 
 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 8) 



 

   Uchwała Nr XXXIV/273/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk na 
2023 rok stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

Ad. 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk na 
2023r. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt  uchwały radni otrzymali wraz                           
z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce SESJE 
RADY GMINY,  w związku z tym otworzyła dyskusję 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 

Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa                    
i Transportu Rady Gminy Brańsk na 2023r.: 

 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 9) 

   Uchwała Nr XXXIV/274/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa       
i Transportu Rady Gminy Brańsk na 2023r. stanowi załącznik Nr 13 do oryginału 
protokołu. 

Ad. 14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023 – 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2023-2033: 

Ad.14.1. projektu chwały nie przedstawiano ponieważ radni otrzymali na tablety, stanowi on 
również załącznik nr 14 do oryginału protokołu 
Ad.14.2. opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały nie przedstawiano 
ponieważ radni otrzymali na tablety – Uchwała nr RIO.II-00311-50/2022 stanowi załącznik 
Nr 15 do oryginału protokołu. 
Ad.14.3. opinii Komisji Rady Gminy o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk nie przedstawiano ponieważ radni otrzymali na tablety Opinia nr 
52/2022 z dnia 13 grudnia 2022r. stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 
 
Ad.14.4. stanowisko Wójta wobec opinii komisji: 
w związku z tym, że Komisje nie zgłosiły uwag do projektu uchwały i zaopiniowały 
pozytywnie projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023 – 2026 
wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033 Wójt zawnioskował do 
Rady Gminy o podjęcie uchwały 
Ad.14.5. dyskusja nad projektem uchwały: 
 
Radni nie podjęli  dyskusji nad projektem uchwały 
 
Ad.14.6. głosowanie uchwały: 



Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2033" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  
Wynik głosowania: Przyjęto (w głosowaniu nie brała udziału radna Paula Górska) 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 10) 
 
Uchwała Nr XXXIV/275/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023 – 2026 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033 stanowi załącznik Nr 17 
do oryginału protokołu. 
 
Ad. 15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2023 rok:    
Ad.15.1. projektu chwały nie przedstawiano ponieważ radni otrzymali na tablety, stanowi on 
również załącznik nr 18 do oryginału protokołu 
Ad.15.2. opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały nie przedstawiano 
ponieważ radni otrzymali na tablety – Uchwała nr RIO.II-00310-50/2022 stanowi załącznik 
Nr 19 do oryginału protokołu. 
Ad.15.3. przedstawienie opinii komisji stałych Rady: 
opinii Komisji Rady Gminy o projekcie uchwały budżetowej nie przedstawiano ponieważ 
radni otrzymali na tablety Opinia nr 53/2022 z dnia 13 grudnia 2022r. stanowi załącznik         
Nr 20 do oryginału protokołu. 
Ad.15.4. stanowisko Wójta w sprawie opinii komisji 
   w związku z tym, że Komisje nie zgłosiły uwag do projektu uchwały i zaopiniowały 
pozytywnie projekt budżetu gminy na 2023 rok, Wójt zawnioskował do Rady Gminy                   
o podjęcie uchwały 
Ad.15.5. dyskusję nad projektem uchwały budżetowej: 
 
Radni nie podjęli dyskusji nad projektem uchwały budżetowej. 
 
Ad.15.6. głosowanie uchwały budżetowej: 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie budżetu gminy na 2023 
rok" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 11) 

   Głos zabrał Wójt Gminy, który podziękował radnym za przyjęcie budżetu na przyszły rok, 
który jak określił będzie budżetem historycznym, ponieważ wynosi ponad 41 mln.zł. Na 
same inwestycje przeznaczono ponad 19 mln. zł, w tym jest ponad 11mln. zł środków 
finansowych zewnętrznych.  

   Dalej Wójt Gminy m.in. powiedział – „wiele spraw zostanie zrealizowanych w gminie dla 
dobra  mieszkańców, na pewno znacznie poprawi się struktura wodociągowa i wodno-
kanalizacyjna, bo pomysły są dobre, oczekiwania mieszkańców też, głównie chodzi o ścieki  
i ich odbiór ze zbiorników stałych. Ten problem stale się napiętrza nie tylko w naszej gminie,  
ale w całym kraju. Ceny odbioru ścieków będą coraz wyższe. Po zrealizowaniu inwestycji 
gmina sama będzie odbierała ścieki. Przepompownie wody też były problematyczne, o nich 
dyskutowano na sesjach. Dobrze, że otrzymaliśmy środki finansowe i będziemy realizować 
inwestycje w tym roku. Są też zaplanowane inwestycje drogowe, które są niezbędne dla 
mieszkańców. Przed nami jest dużo pracy, ale myślę, że zdołamy to wykonać”.   



Uchwała Nr XXXIV/276/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
budżetu gminy na 2023 rok stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

Ad. 16 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia               
I zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Brańsk: 

Przewodnicząca rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz               
z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce SESJE 
RADY GMINY,  wobec tego otworzyła dyskusję: 
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia I zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do 
oryginału protokołu - lista nr 12) 
 
Uchwała Nr XXXIV/277/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2022r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia I zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 22 do oryginału 
protokołu. 
 

Ad. 17 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania wnioski radnych.  
   
   W trakcie obrad radny Pan Franciszek Rułka na ręce Przewodniczącej obrad złożył 
wniosek do Wójta Gminy.    

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Odpowiedzi nie udzielano. 

 
Ad. 19 Sprawy bieżące: 
 

    Przewodnicząca Rady Gminy odczytała prośbę Rodziców uczniów dojeżdżających 
do Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Ciechanowcu z dnia                
25 listopada 2022r. skierowaną do Wójta Gminy Brańsk, Przewodniczącej Rady 
Gminy Brańsk i Radnych  (wpływ do Przewodniczącej Rady Gminy dn. 09.12.2022r.) 
o pomoc i podjęcie działań w celu uruchomienia połączeń autobusowych na trasie 
Brańsk – Ciechanowiec oraz odpowiedź Wójta Gminy Brańsk w tej sprawie, w której 
Wójt informuje o braku obowiązku gminy w zapewnieniu transportu uczniów do szkół 
ponadpodstawowych i braku środków w budżecie gminy na powyższy cel  i zachęca 
do kontaktu z Podlaską Komunikacją Samochodową NOVA Sp. A. z siedzibą                
w Białymstoku jako właściwego podmiotu do rozpatrzenia prośby. 
 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że była już podjęta próba uruchomienia takiej komunikacji        
z inicjatywy Gminy Rudka i Gminy Brańsk, jednak brak jest jakiegokolwiek odzewu. 
Prawdopodobnie PKS NOVA nie ma takich środków na uruchomienie nowej trasy. 
Powziętą inicjatywę gmina jak najbardziej popiera, ale nie ma wpływu na decyzje 
przewoźnika. Zapewnił, że po nowym roku jeszcze raz  wystąpi wspólnie                           



z Burmistrzem Brańska i Wójtem Gminy Rudka z pismem, zapytaniem o możliwości  
uruchomienia kursu. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski podziękował Wójtowi Gminy i pracownikom za 
wykonane prace przy historycznym krzyżu, przy wykorzystaniu środków finansowych 
przyznanych z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego. 
Poinformował o wykonanym przejściu dla pieszych w Chojewie i wycięciu krzaków 
przy drodze do Chojewa, natomiast  cały czas ma nierozwiązany problem ze 
skrzyżowaniem w Kiersnowie (mieszkańcy cały czas się skarżą, bo jest tam 
niebezpiecznie, niewidocznie zwłaszcza przy posianiu kukurydzy przez rolników 
obok skrzyżowania). Zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy, aby pomógł sprawę 
rozwiązać. 

 W imieniu mieszkańców Chojewa i kolonii w kierunku m. Truski, poprosił                            
o pozyskanie środków na wykonanie dróg w kierunku Trusek, bo mieszkańcy mają 
problemy, aby wyjechać, natomiast wykonanie drogi 500m z funduszu sołeckiego 
sprawy nie rozwiąże. 

 
   Wójt Gminy poinformował, że miał w planach złożenie wniosku do Pana Wojewody 
przy kolejnym naborze wniosków na tę drogę, być może jeszcze na odcinek drogi 
odchodzący w bok.  

 
 Z racji kończącego się Starego Roku i rozpoczynającego Nowego Roku 

Przewodnicząca Rady Gminy  oraz Wójt Gminy złożyli życzenia  noworoczne.  
 

Ad. 20 Zamknięcie obrad: 
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1153 zamknęła obrady XXXIV sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą, „Pod Twoją Obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                         /-/Grażyna Płonowska   


